
                                                                                                  

   

  
   
  

 
Vragen vanuit de raad aan het college: 
 
A. Schriftelijke vragen als bedoeld in artikel 36 Reglement van Orde (beantwoording 
binnen 30 dagen) 
  
B. Schriftelijke vragen ter mondelinge beantwoording in de raads- of 
commissievergadering 
 
C. Technische vragen over onderwerpen geagendeerd voor een commissie- en/of 
raadsvergadering 
 
D. Overige technische vragen (vragen die geen betrekking hebben op een voorliggend 
raadsvoorstel of onderwerp op de commissieagenda; beantwoording binnen 30 dagen) 
 
 
 

Categorie: A / B / C / D (doorhalen wat niet van toepassing is) 
 
Onderwerp: Motie Afronding project Witte Kruis moet sneller!  
 
Naam en fractie: Tjeerd Boekhorst, Lokaal Belang 
 
Datum indienen: 4 januari 2022 
 
Afdeling: ………. 
 
Contactpersoon: ………. 
 
 
Inleiding/Aanleiding: 
Op 7 oktober 2020 is de motie “Afronding project Witte Kruis moet sneller!” aangenomen. In de 
motie is het college o.a. opgeroepen alles in het werk te stellen om verdere vertraging c.q. uitstel 
van het proces om een MER op te stellen te voorkomen”.  
 
De motie is destijds ingediend omdat eerdere termijnen meerdere keren werden overschreden. 
De termijn afdoening is na advies en op uitdrukkelijk verzoek van het college in tijd vooruit 
geschoven. Aangeven werd dat dat een reële termijn zou zijn. Eveneens zou daardoor in de 
huidige raadsperiode de besluitvorming afgerond kunnen worden. De raad heeft daarna unaniem 
ingestemd met de inhoud van de motie.  
 
Tot 1 januari 2022 had de motie als streefdatum afdoening: 31 december 2021. 
Per 4 januari 2022 heeft de motie als streefdatum van afdoening: 1 april 2022. 
 
Op 13 december 2021 is het concept Gebiedsaanpak Babberich met verschillende 
oplossingsrichtingen (MER-vorm) besproken tijdens een bestuurlijk overleg tussen Provincie en 
Gemeente Zevenaar. Hierin is afgesproken dat het rapport in het volgend bestuurlijk overleg (21 
februari 2022) ter besluitvorming wordt aangeboden. Tevens zal dan een Plan van Aanpak voor 
het vervolgtraject voorgelegd worden. 



                                                                                                  

   

 
 
Vraag/Vragen: 
 

1. Zo het er nu naar uitziet, is er sprake van vertraging c.q. uitstel van het proces om een 
MER op te stellen. 
Klopt deze constatering en zo ja: wat is de oorzaak daarvan?Kan de oorzaak met de raad 
gedeeld worden? 
Zo nee, waarom niet? 
In het Bestuurlijk Overleg (BO) van 21 juni 2021 hebben de bestuurders van de provincie 
en de gemeente besloten om twee van de vijf varianten verder uit te werken, omdat deze 
twee varianten het meeste effect hebben. Het betreft de Nulplus- variant (huidige situatie 
opplussen, zonder doortrekken Witte Kruis) én de Gebiedsoplossing met doortrekken 
Witte Kruis. Deze twee varianten zijn totaal verschillend en lastig met elkaar te 
vergelijken. Tijdens de informatieve raadsvergadering van 28 september 2021 is de Raad, 
hierover bijgepraat. Vervolgens heeft er verdiepend onderzoek plaatsgevonden naar de 
effecten en kosten van beide oplossingsrichtingen. In het BO van 13 december 2021 zijn 
de bestuurders meegenomen in de effecten tussen de varianten (de MER). In dat overleg 
hebben de bestuurders de meerwaarde van de Gebiedsoplossing onderkent.  
 
Met het onderzoek alleen is er nog geen (financieel) haalbaar plan. De Gebiedsoplossing 
moet zijn plek vinden in één of meerdere (provinciale) programma’s, immers er is geen 
budget beschikbaar. In het BO van 21 februari a.s. wordt de huidige fase (opstellen 
MER/verkenning) afgerond en een Plan van Aanpak voorgelegd om tot komen tot het 
landen van de Gebiedsoplossing in programma’s.  Na dit overleg informeren wij de Raad 
over de afronding van deze fase, onze voorkeursoplossingsrichting en de te volgen 
vervolgstappen.  
 
 

2. Kan aangegeven worden waarom de oorspronkelijke streefdatum afdoening van 31 
december 2021 welke aan de motie is gegeven niet is gehaald?  
Inhoudelijk is het vraagstuk complex doordat belangen ver uit elkaar liggen. Dit maakt dat 
herhaaldelijke bestuurlijke afstemming noodzakelijk is en ambtelijke voorbereiding tijd 
vergt om te komen tot adviezen waar bestuurders mee verder kunnen. Ook zorgt het 
werken op afstand en de drukte bij toeleveranciers (adviesbureaus) voor extra druk op de 
planning.  
 

3. Waarom wordt als streefdatum afdoening voor de motie nu, zonder enige verdere 
toelichting,  aangegeven 1 april 2022, als het volgend bestuurlijk overleg op 21 februari 
2022 gepland staat? Kan derhalve duidelijkheid gegeven worden over de termijn van ruim 
één maand tussen het volgende bestuurlijk overleg en de streefdatum afdoening van de 
motie. 
Tijdens de informatieve raad van 28 september 2021 is reeds aangegeven dat er in 2022 
nog een bestuurlijk overleg moet plaatsvinden tussen de gemeente en de provincie om 
het proces af te ronden. Na instemming op 21 februari 2022 zal het voorstel ter 
besluitvorming worden voorgelegd aan het college. Het opstellen van een B&Wadvies en 
het doorlopen van de interne procedure vergt deze tijd. 
 

4. Is het mogelijk het concept Gebiedsaanpak Babberich te verstrekken?  
Zo ja, dan ontvangen wij deze graag. 
Zo nee, waarom niet? 
Is het concept Gebiedsaanpak Babberich eerder besproken?  
Welke datum heeft het huidige concept Gebiedsaanpak Babberich gekregen? 
De eerste resultaten van de effecten zijn voor het eerst besproken met de bestuurders 
tijdens het BO van 13 december 2021. Het document is nog niet afgerond. In maart zal 



                                                                                                  

   

het college een besluit nemen over het document waarna het daarna gedeeld kan worden 
met de raad en omgeving. 
 

5. Wat wordt in de stand van zaken toelichting exact bedoeld met MER-vorm?  
Het onderzoek heeft zich niet alleen gericht op de onderdelen van een MER maar ook 
andere relevante aspecten die specifiek in dit gebied leven zijn meegenomen. Hierbij 
moet gedacht worden aan ‘leefbaarheid’ en ‘veiligheid’ enz. Hierdoor kan er beter een 
integraal bestuurlijk standpunt genomen worden.  
 

6. Is het mogelijk alle verslagen van het bestuurlijk overleg tussen Provincie Gelderland en 
Gemeente Zevenaar welke tussen 7 oktober 2020 t/m heden hebben plaatsgevonden aan 
de raad te verstrekken? 
Zo ja, dan ontvangen wij deze graag. 
Zo nee, waarom niet?  
Uiteraard kunnen de verslagen van het bestuurlijk overleg aan de raad verstrekt worden. 
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Aanwezig : Provincie Gelderland: Jan Markink, Christianne van der Wal, Sjak Arts,  

Charles Rotteveel, Everdien Gunsing, Wilma Middelkoop  

Gemeente Zevenaar: Carla Koers, Hans Winters, Ilone Willemsen 

Afwezig   

Van  Wilma Middelkoop 

Datum : 5 oktober 2020 

Betreft : Bestuurlijk overleg MER 't Witte Kruis/gebiedsopgave Gelders Eiland 

 

01. Opening  

 Jan Markink heet iedereen van harte welkom en zal deze vergadering voorzitten. 

 

02. Welkomstrondje 

 Iedereen stelt zich even kort voor. 

 

03. Notitie Babberich en Gelders Eiland/ Plan van Aanpak verkenningsfase Gebiedsaanpak Babberich 

en omgeving 

 
Carla Koers licht de aanleiding en historie van het project toe. In het verleden zijn diverse 

verkeersonderzoeken geweest naar de verkeersproblemen in en rondom Babberich. In het kader van 

Sterk Bestuur zijn met gemeente Zevenaar afspraken gemaakt over het opstellen van een MER het 

Witte Kruis (sterk ingestoken vanuit mobiliteit). De doortrekking van het Witte 

Kruis is nog steeds een wens van gemeente Zevenaar voor een verbinding voor autoverkeer tussen 

rotonde het Witte Kruis en Hengelder (A12) als mogelijke oplossingsrichting voor problemen van 

doorstroming, leefbaarheid en veiligheid in Babberich en Gelders Eiland. Lopende de verkenning is 

duidelijk geworden dat er niet alleen sprake is van een door gemeente Zevenaar gevoeld 

mobiliteitsprobleem, maar dat er veel meer zaken zijn die daarmee samenhangen. Het gaat om 

kansen en bedreigingen vanuit de domeinen wonen, werken, natuur, recreatie, economie en energie. 

 

De analyse (eerste fase) heeft daarom eerder het karakter van een gebiedsaanpak dan louter de 

oplossing van een vermeend mobiliteitsprobleem met één gewenste oplossingsrichting. Er is daarom 

de laatste maanden gezamenlijk gewerkt aan de Gebiedsaanpak Babberich en Gelders Eiland. 

 

Christianne van der Wal is van mening dat het een goede aanpak is om hier een bredere scope van te 

maken.  

 

Plan van Aanpak Gebiedsaanpak Babberich en omgeving fase 2 
In het voorliggend Plan van Aanpak wordt gezocht naar oplossingsrichtingen voor de problemen en 

uitdaging die in eerste fase naar boven zijn gekomen.  Het doel is om te komen tot voorstellen voor 

een (uitvoerbaar) maatregelenpakket op basis waarvan in gezamenlijkheid een besluit kan worden 

genomen om maatregelen wel/niet uit te voeren. Aan het einde van de fase is een go/no go met 

bestuurlijke besluitvorming. 

 
Christianne van der Wal staat ook achter een stap voor stap benadering. De provincie moet goed 

kijken naar de kosten/baten. GS moet een integrale afweging maken tussen alle projecten hoe klein of 

groot de projecten ook zijn. 

Jan Markink merkt op dat de gemeente Zevenaar niet moet verwachten dat alleen de provincie 

meefinanciert aan mogelijke oplossingen. Ook de gemeente Zevenaar zal financieel moeten 

bijdragen. 
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Christiane van der Wal vraagt zich af of er in deze fase zo uitgebreid geparticipeerd moet worden, 

aangezien. Hierdoor kunnen verwachtingen worden gewekt die niet haalbaar zijn 
Ilone Willemsen geeft aan dat in deze fase duidelijk aan alle deelnemers/participanten wordt 

aangegeven dat aan het einde van deze fase een bestuurlijk besluit plaatsvindt om projecten uit te 

werken of ook niet uitwerken. 

 
 
Jan Markink merkt op dat een MER geen doel op zich moet worden evenals de Notitie Reikwijdte en 

Detailniveau (NRD)  in deze tweede fase. Een pragmatische aanpak is belangrijk, een vergelijkbaar 

product is ook goed. 

Er wordt afgesproken om voor een brede scope te kiezen en dat een NRD geen doel op zich is, ook 

een vergelijkbaar product is mogelijk als er maar tot een resultaat leidt.  

 

Hans Winters vindt dat zowel de provincie als Zevenaar dit gezamenlijk moeten communiceren. 

Afgesproken wordt om een gezamenlijk persbericht uit te laten gaan. Dit is tevens het antwoord van 

de provincie Gelderland op de uitnodigingsbrief van Zevenaar om samen de tweede fase in te gaan. 

Everdien Gunsing zal over het communicatie moment contact opnemen met de gemeente Zevenaar.  

 

In het Plan van Aanpak is aangeven dat eind 2021 het onderzoek naar de tweede fase is afgerond en 

dat er een bestuurlijk voorstel ligt, waarover besluitvorming kan plaatsvinden. 

 

Organisatie 

 
Om het gewenste resultaat te bereiken wordt gewerkt met project- en werkgroepen, waar beide  

overheden zitting in hebben. Voorgesteld wordt dat op twee momenten (medio 2021 en eind 2021 

een bestuurlijke bijeenkomst georganiseerd wordt conform het BO van 5 oktober 2020. Na 

besluitvorming eind 2021 wordt gekeken of het wenselijk is om de projectstructuur te veranderen bij 

een volgende fase. 

 

Tevens is afgesproken dat de NRD of vergelijkbaar product niet noodzakelijkerwijs gevolgd hoeft te 

worden door een MER. Als uit de NRD een aantal haalbare projecten komt, die goed scoren op 

provinciale doelen kunnen die nader worden verkend.  

 

Alles bestuurders onderschrijven de snelheid van het proces. Om de snelheid erin te houden dient 

voldoende capaciteit beschikbaar te zijn. 

 
 
Subsidie 
Ten aanzien van de planvorming aangaande toekomstige ontwikkelingen bij het gebied Witte Kruis 

heeft de provincie Gelderland subsidiebudgetten beschikbaar gesteld. Het betreft een subsidie uit het 

Subsidieprogramma Sterk Bestuur (SSB) van € 250.000,- en subsidie uit het Mobiliteitsfonds van € 

250.000,-  

Afgesproken is dat de subsidie van SSB wordt gekoppeld aan de NRD of vergelijkbaar product. Deze 

subsidie dient dan als publieke cofinanciering voor de vervolgaanvraag bij het Mobiliteitsfonds (de 2e 

€ 250.000,-). De aanvraag voor deze tweede fase wordt tijdig en op het juiste moment ingediend. 

Hierover neemt de gemeente Zevenaar contact op met de provincie. 
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Motie Lokaal Belang (Zevenaar) 
Er is een concept motie ingediend bij de gemeente Zevenaar door Lokaal Belang over de voortgang 

van MER het Witte Kruis. Deze motie wordt in de eerstvolgende raad besproken. Gemeente Zevenaar 

verwacht dat deze motie wordt aangenomen. Om de provincie Gelderland hiervan op voorhand op de 

hoogte te brengen en om hierover van gedachten te wisselen is deze motie door gemeente Zevenaar in 

dit bestuurlijk overleg ingebracht.  

Er wordt kennis genomen van deze motie. 

 

04. Vaststelling adviezen 
1.  Akkoord met start 2e fase (Notitie Reikwijdte en Detailniveau) van Gebiedsaanpak  

  Babberich en Gelders Eiland 

2.  Akkoord met richting van bijgevoegd Plan van Aanpak t.b.v. opstellen van een Notitie 

Reikwijdte en Detailniveau (NRD)/vergelijkbaar product en borgen inzet provincie 

Gelderland 

3. Proces van realisatie NRD/vergelijkbaar product volgen door twee bestuurlijke momenten 

(voorjaar 2021 en najaar 2021) 

4. Akkoord met afspraken m.b.t. inzet subsidie Sterk Bestuur en Mobiliteit t.b.v. nadere 

studie NRD/vergelijkbaar product 

5. Gemeente Zevenaar aangeven dat eind 2021 op basis van resultaten NRD/vergelijkbaar 

producten (eerste) bestuurlijke afweging plaatsvindt van mogelijke bijdrage provincie t.b.v. 

Gebiedsaanpak Babberich en Gelders Eiland 

6. Gemeente Zevenaar aangeven dat eventuele bijdrage breed door College GS zal moeten 

worden afgewogen en besloten, omdat het hier ook over verschillende thema’s gaat 

(mobiliteit, natuur, economie etc.). Noot: de gemeente Zevenaar ziet dit punt niet als 

beslispunt. Dit is een bestuurlijk proces. 

 

 
05.Rondvraag en sluiting.  

Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt en Jan Markink bedankt iedereen voor het overleg  

 



 

 

 
Verslag
 
Onderwerp Bestuurlijk overleg inzake gebiedsaanpak Babberich en omgeving 
Aanwezig Provincie: C. van der Wal, J. Markink, S. Arts, C. Rotteveel 
 Gemeente: H. Winters, C. Koers, I. Willemsen, S. Bolder                     
Datum                       13 december 2021 
Tijdstip                     14:00 – 15.00 uur 
 
 
 
1. Opening 

Christianne van der Wal opent de vergadering en heet iedereen welkom. Jan Markink schuift iets later 
aan en neemt daarna het voorzitterschap van Christianne van der Wal over. 
 

 
2. Verslag BO d.d. 21 juni 2021 

Verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 

 
3. Afspraken vervolg aanpak Gebiedsaanpak Babberich en omgeving 

Charles Rotteveel geeft een korte toelichting. Aan het document wat voorligt is hard gewerkt door 
Provincie en Gemeente. De mogelijkheden binnen alle kaders zijn verwoord in een goede 
adviesnotitie. Er bieden zich veel kansen aan. 
 
Hans Winters sluit zich aan bij hetgeen door Charles Rotteveel is aangegeven. Het voorstel is volledig 
en zorgvuldig opgesteld en vindt raakvlakken met onder andere de Verstedelijkingsopgave. Een mooie 
gebiedsontwikkeling in de groene metropool. Hij kan zich vinden in het gevraagde besluit. 
 
Carla Koers vindt het van belang dat allerlei thema’s zijn opgepakt. Bij de industrie op het Gelders 
Eiland is grote bereidheid wat de energietransitie betreft. Ook op economisch vlak worden er veel 
voordelen gezien. 
 
Christianne van der Wal laat weten het een prima voorstel te vinden. Zij benadrukt wel dat de scope 
helder dient te zijn. Spelregels moeten aan de voorkant worden afgesproken. Kansen die er zijn 
kunnen gegrepen worden, maar de middelen zijn gelimiteerd. 
 
Jan Markink vraagt zich af of we niet te veel verwachten van alle diverse lopende zaken. Charles 
Rotteveel laat weten dat alles nu in beeld is gebracht om in februari 2022 te kunnen besluiten wat er 
daadwerkelijk gedaan gaat worden. 
 
M.b.t. de opmerking van Carla Koers over de energietransitie geeft Ilone Willemsen aan dat de 
elementen in de Gebiedsoplossing elkaar kunnen aanvullen en versterken. Hans Winters ziet dit als 
een soort vliegwielconstructie. Provincie en Gemeente hebben een bepaalde visie en ambitie en 
maken werk met werk. 
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Gevraagd besluit 
- Onderkennen mogelijke meerwaarde van de Gebiedsoplossing voor dit gebied. Akkoord 
- Instemmen met het opstellen van een aanpak waarmee de Gebiedsoplossing in samenhang met 

de genoemde programma’s een stap verder wordt uitgewerkt ter voorbereiding op het nog te 
volgen MIRT-traject. In het volgende BO kan deze aanpak worden afgehecht. Akkoord 
 
 

4. Duurzaamheid Babberich en omgeving (korte termijn) 
Ilone Willemsen licht dit onderwerp toe. Er leeft veel in het gebied rondom duurzaamheid. Uit de 
gesprekken met de ondernemers zijn de drie in het voorstel genoemde onderwerpen naar voren 
gekomen. Deze zullen worden opgepakt. Over een driekwart jaar ligt er hiervoor een 
intentieovereenkomst en/of businesscase. De geraamde kosten van € 30.000,- zullen voor 2/3 deel 
door de Provincie worden betaald en 1/3 door de Gemeente. 
 
Jan Markink vindt het een mooie aanpak, welke ook al heel concreet is. Hij benadrukt dat Zevenaar wel 
moet zorgen voor hun aandeel / geld hierbij. 
 
Gevraagd besluit 
- Instemmen met bovengenoemd voorstel en dekking uit genoemde programma’s in BO van 

februari 2022 vastleggen. Akkoord 
 
 
5. Bespreken middelen kleine no regret maatregelen kern Babberich 

Ilone Willemsen licht toe dat er vanuit de Dorpsraad in Babberich een bidboek is ontvangen met zaken 
die in Babberich spelen t.a.v. verkeer. Gemeente, Provincie en Dorpsraad zijn op de diverse locaties 
wezen kijken. De verkeersveiligheid van de Dorpstraat is hierbij aan de orde geweest. Verkeerskundig 
klopt het, maar het gevoel en de beleving geven aan dat het beter moet. De kosten voor de 
maatregelen bedragen ongeveer € 30.000,-. Afgesproken is dat e.e.a. door de Provincie wordt 
opgepakt in het kader van algemeen beheer en onderhoud. 
 
Sjak Arts geeft aan dat dit alleen kan wanneer de afdeling BOW (Provincie) hierop nadrukkelijk 
akkoord heeft gegeven en dat het geld beschikbaar is. Charles Rotteveel zal een extra check hierop 
doen. 
 
Jan Markink stemt in met het gevraagde besluit maar wel onder het voorbehoud dat er zekerheid 
moet zijn over het akkoord van de afdeling BOW. 

 
Gevraagd besluit 
- De voorgestelde maatregelen uitvoeren. De kosten hiervoor zijn beperkt (max. € 30.000,-) en 

worden gedragen door de beheerder van de weg (provincie Gelderland). Akkoord 
 
 
6. Bespreken kans betere herbouw woningen Witte Kruis/De Neréestraat 

Ilone Willemsen laat weten dat er een verkenning is geweest m.b.t. de N811. In het reguliere 
onderhoud zal de aanleg van twee bushaltes met oversteek worden meegenomen. Aan deze N811 
staan woningen van Baston waarbij onderzoek is gedaan naar herbouw. Gekeken is naar het 
verschuiven van de woningen naar achteren waardoor er ruimte ontstaat om een parallelweg aan te 
leggen én minder geluidsoverlast door grotere afstand ten opzichte van de Witte Kruis.  
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Het idee is nu om de betreffende plannen in elkaar te schuiven (werk met werk maken), wat mogelijk 
ook een financieel voordeel kan opleveren. 
 
Sjak Arts geeft aan dat er niet veel geld beschikbaar is voor het trajectmanagement vanuit de 
Provincie. Er zal een ieder geval niet meebetaald worden aan het verplaatsen van de woningen. 
 
Volgens Hans Winters is het van belang om te kijken naar de leefomgeving. Baston zal zorgdragen 
voor de gehele renovatie en het verduurzamingstraject. Zij nemen dit voor hun rekening. Binnenkort is 
hierover een overleg met hen gepland. 
Charles Rotteveel benoemt dat de project een samenwerking dient te worden tussen Provincie en 
Gemeente waarin een duidelijke kostenverdeling wordt aangegeven. 
 
Jan Markink laat weten dat het belangrijk is om deze kans verder te gaan onderzoeken, maar dat wil 
nog niet direct zeggen dat er ook middelen beschikbaar worden gesteld. 

 
Gevraagd besluit 
- In te stemmen met het voorstel om in het volgende bestuurlijk overleg met een gezamenlijke 

(Provincie, Gemeente en Baston) aanpak voor het opstellen van een Quick Scan van deze kans te 
komen. Akkoord 

 
 
7. Vaststelling besluiten 

Zie agendapunten 3 t/m 6. 
 
 
8. Rondvraag en sluiting 

Carla Koers laat weten dat de infrastructuur op Businesspark 7Poort zo is aangepast, dat de 
doortrekking van het Witte Kruis hier naadloos op kan worden aangesloten. 
 
Verder wordt er van de rondvraag geen gebruik gemaakt. De voorzitter sluit de vergadering. 
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Onderwerp   
Bestuurlijk Overleg inzake de gebiedsaanpak Babberich en omgeving   

   
Aanwezig   
Provincie: C. van der Wal, J. Markink, S. Arts, C. Rotteveel 

Gemeente: C. Koers, H. Winters, I. Willemsen 

  

   
Van   
C. Rotteveel en I. Willemsen   
   

 Kopie aan   
    

    

    
Markt 11 | 6811 CG Arnhem BNG Bank Den Haag  
Postbus 9090 | 6800 GX Arnhem NL74BNGH0285010824  
 BIC-code BNG Bank: BNGHNL2G  
026 359 99 99   
post@gelderland.nl Btw-nummer: NL001825100.B03  
www.gelderland.nl KvK-nummer: 51468751  

1. Opening 

Jan Markink opent de vergadering en heet iedereen welkom. Hij zit ook de vergadering voor. 

 

2. Verslag 

De stukken, waaronder het verslag van het vorige overleg worden aangenomen. 

 

3. Trechtering van de gebiedsaanpak Babberich en omgeving 

Tijdens het BO op 5 oktober 2020 is de probleemanalyse rondom Babberich omtrent bereikbaarheid en 
leefbaarheid besproken. De volgende stap was het in beeld brengen van diverse oplossingsrichtingen.  

Ilone Willemsen licht kort het proces toe tot het komen van de oplossingsrichtingen.  

Het afgelopen half jaar is in drie werksporen gewerkt aan de zoektocht naar realistische maatregelen 
die invullingen geven aan de opgaven. De drie werksporen zijn: 

- Bereikbaarheid, verkeersveiligheid, leefbaarheid, wonen en ruimtelijke kwaliteit 
- Landschap, biodiversiteit, klimaatadaptatie en recreatie 
- Energietransitie, duurzame mobiliteit en circulariteit 
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In dit proces is, waar relevant, de omgeving betrokken. Deze werksporen hebben een diversiteit aan 
verschillende maatregelen per thema opgeleverd. Deze zijn vervolgens beoordeeld op haalbaarheid en 
bijdrage aan de opgave. Vervolgens zijn deze maatregelen gecombineerd tot integrale 
oplossingsrichtingen. Hierbij zijn niet uitvoerbare (Natura2000 en grote impact op omgeving) en niet 
effectieve maatregelen afgevallen.  

Op basis van de resultaten uit de drie werkgroepen heeft een trechtering plaats gevonden van 
uitvoerbare en effectieve maatregelen. Met deze maatregelen als bouwstenen zijn twee 
oplossingsrichtingen ontwikkeld die de brede bandbreedte van oplossingsrichtingen weergeven: de 
Nulplus en de Gebiedsoplossing. 

De Nulplus is gebaseerd op een minimale ingreep en het zoveel mogelijk behouden van de huidige 
infrastructuur, gecombineerd met flankerende maatregelen.  

De Gebiedsoplossing gaat uit van de aanleg van nieuwe infrastructuur in combinatie van 
gebiedsontwikkeling ten aanzien natuur, landschap, recreatie en ruimtelijke kwaliteit. De zogenaamde 
Gebiedsoplossing. Waarbij een sobere variant wordt uitgewerkt en waar de aanpassingen aan het 
Witte Kruis zelf (parallelweg) geen onderdeel uitmaken van de Gebiedsoplossing (gebiedsoplossing 
sober). 

Aan de bestuurders wordt de vraag gesteld of de werkgroep deze varianten verder kan uitwerken. 
Tevens wordt de vraag gesteld om financieringsmogelijkheden verder uit te zoeken, waarbij naast 
financiering door externe partijen ook gekeken wordt naar een bijdrage van de provincie en gemeente 
en nieuwe ontwikkelingen. 

Carla Koers geeft aan voorstander te zijn om de drie (van de vijf) varianten verder uit te werken. 
Daarbij geeft ze aan dat de Gebiedsoplossing antwoord geeft op alle problemen rondom Babberich. 
Daarnaast is Zevenaar bezig met een woondeal en de uitbreiding van bedrijventerrein 7Poort II. Deze 
ontwikkelingen moeten meegenomen worden in deze varianten. Zij ziet het als een grote vooruitgang 
als de wegen aangesloten kunnen worden en het vrachtverkeer geweerd kan worden.  

Hans Winters is ook voorstander om de drie varianten verder uit te werken. Ze hebben een positief 
effect op Babberich. Daarnaast zijn er diverse woningbouwlocaties in Babberich en is Babberich in trek 
om te wonen. Deze varianten hebben een positief effect op Babberich met name de Gebiedsoplossing. 

Christianne van der Wal vindt het positief om een tussenstap te zetten middels deze trechtering. De 
grote uitdaging zijn de financiële middelen. Het in fasen realiseren van de oplossing is ook mogelijk. Zij 
vindt het belangrijk dat de oplossing ook bijdraagt aan het lokaal en regionaal belang. 
Verkeersveiligheid is een belangrijke thema en biedt financiële aanknopingspunten. Ook Christianne 
van de Wal geeft haar akkoord op het verder uitwerken van de drie varianten. 

Jan Markink sluit zich aan bij de sprekers. Goed dat er breed is gekeken en dat er zaken zijn afgevallen. 
De uitdaging zit vooral bij het vinden van middelen. De komende twee jaar is geen ruimte bij MTR voor 
deze investeringen. Ook de daaropvolgende jaren zal een uitdaging zijn. 



 

 

  

 

Datum 

21 juni 2021 

 
Zaaknummer 

2016-010162 

 
Blad 

3 van 4 

 

Hij geeft aan dat het verstandig is om samen te zoeken wat we zouden kunnen doen. Hij doet hiermee 
een oproep aan Zevenaar: welke financiële mogelijkheden heeft Zevenaar om bij te dragen. Ook hij ziet 
mogelijkheden in een gefaseerde aanpak. 

 

4. Energie en duurzaamheid  

Een speciaal onderdeel is energie en duurzaamheid. Dit heeft raakvlakken met de problemen rondom 
Babberich, maar is meer procesmatig van aard. Er zijn veel initiatieven in het gebied. Er wordt 
voorgesteld om de komende periode te gebruiken om met de bedrijven in het gebied en Groene 
Allianties de Liemers (of een gelijkwaardige partij) te komen tot een samenwerkingsmodel. Hierin 
worden doelen op de drie sporen geformuleerd: modal shift, duurzame mobiliteit en energietransitie.  

Jan Markink geeft aan dat het belangrijk is wat de vervoersbewegingen naar de toekomst toe zijn. Als 
voorbeeld wordt Loenen-Eerbeek genoemd waar vervoersbewegingen worden gekanaliseerd, ook over 
water. Fasering en andere financieringsmogelijkheden door derden, provincie, gemeenten is een ander 
aandachtspunt. 

 

5. Vervolgfasen 

De werkgroep, bestaande uit provinciale en gemeentelijke medewerkers, gaan de varianten verder 
uitwerken waarbij onder andere ook een kostenraming wordt gemaakt en de effecten worden 
beschreven. Tevens wordt gekeken naar financiële bijdragen. 

In februari 2022 worden de bestuurders geïnformeerd over de resultaten van deze uitwerkingen met 
een ambtelijke voorkeur. Doel is om dan gezamenlijk een bestuurlijk besluit te nemen over de 
gewenste oplossing. 

In december 2021 vindt er nog een tussentijds bestuurlijk overleg plaats waarin de bestuurders richting 
kunnen geven aan de verdere uitwerking op basis van de informatie die dan beschikbaar is. 
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6. Vaststelling besluiten 

De bestuurders hebben het volgende besloten: 

1. Verder uitwerken van oplossingsrichtingen Nulplus, Gebiedsoplossing en Gebiedsoplossing 
Variant. 

2. Financieringsmogelijkheden zoeken bij de oplossingsrichtingen 
3. In principe akkoord met een bijdrage aan verduurzamingsinspanningen en dit voor eind 2021 

in het BO nader te concretiseren. 

 

7. Rondvraag en sluiting 

Christianne van de Wal vraagt naar de communicatie van dit proces/bestuurlijk overleg en dat ervoor 
gewaakt moet worden dat er niet te veel verwachtingen worden gewekt. Ilone Willemsen licht toe dat 
de gemeenteraad van Zevenaar tijdens een informatieve raad wordt bijgepraat over het proces en de 
bestuurlijke keuze over de trechtering. Ook de dorpsraden worden geïnformeerd. Er vindt afstemming 
plaats over de informatie op de websites van de overheden. 

Statenleden hebben een gesprek gehad met de dorpsraad Babberich. Ook de Statenleden worden 
geïnformeerd over de besluiten uit het bestuurlijk overleg. 

Jan Markink bedankt de aanwezigen voor de informatie en constructieve houding en sluit de 
vergadering. 

 


